
Diemen, 29 maart 2021

Aan het college van burgemeester en wethouders van Diemen 

Geacht college,

Na uw beantwoording van onze eerdere vragen over de mogelijke vestiging van datacenters in 
Diemen hebben wij ons beziggehouden met een vervolg. Daarbij hebben we vorige week kennis 
genomen van een artikel in de Telegraaf waarin zorgen werden geuit over het drinkwaterverbruik om 
datacenters te koelen en het lozen van dit afvalwater met toegevoegde chemicaliën op het 
oppervlaktewater. Er zou in droge zomers zelfs een tekort aan drinkwater kunnen optreden. Er werd 
gesproken over een ‘geheim rapport’  van de provincie Noord-Holland hierover. Aangezien de fractie 
van GroenLinks hierover vragen heeft gesteld zullen wij dat hier niet meer doen.

Wél hebben we gezocht naar wat de provincie te melden heeft over dit onderwerp. De 
verantwoordelijk provinciaal gedeputeerde Cees Loggen schrijft op zijn weblog dat het bedoelde 
rapport niet geheim is en dat het webinar waarin dit werd besproken gevolgd kan worden (via zijn 
weblog). 

We vatten hier een paar data samen: 70 procent van de benodigde capaciteit aan datacenters in 
Nederland is of wordt in de provincie Noord-Holland gerealiseerd. Datacenters zijn een redelijke 
nieuwe en snel groeiende bedrijfstak -waar we allemaal in toenemende mate gebruik van maken- 
waarvoor geen adequate wet- of regelgeving bestaat. Alle tot nu gebouwde datacenters zijn 
beoordeeld aan de hand van ‘traditionele criteria van Ruimtelijke Ordening’. Omgevingsdiensten 
adviseren verschillend over datacenters. Er wordt geen rekening gehouden met stroomverbruik, 
drinkwaterverbruik, lozing van afvalwater, restwarmtegebruik en circulariteit. Voor de twee 
datacenters in Diemen met een maximale capaciteit van 35 Megawatt zijn 10 windmolens van 3,5 
Megawatt nodig om stroom te leveren. De provincie Noord-Holland strijdt met de gemeente 
Hollands Kroon over de vraag wie bevoegd gezag is: de provincie of de gemeente. 

U stelt dat de vestiging van datacenters onder de huidige regelgeving niet mogelijk is, en dat dit 
alleen kan met medewerking van de raad middels een bestemmingsplan-wijziging of 
afwijkingsprocedure. U verwacht een ‘goed duurzaamheidsverhaal’ van de indiener. Onduidelijk blijft 
welke criteria gehanteerd worden. Bij afwijzing zou de raad dan wel met goede argumenten moeten 
komen, maar de raad mag alleen op R.O.-criteria beoordelen. Onduidelijk is de rol van de 
Omgevingsdienst en de criteria die zij hanteert.

Wij denken dat een ‘goed duurzaamheidsverhaal’ van de indiener te vaag is om een goede beslissing 
te kunnen nemen. Een ‘goed verhaal’ over een biomassa-installatie op de Punt van de Sniep vier jaar 
terug, heeft binnen twee jaar geleid tot een situatie waar niemand gelukkig mee is. Er is grote 
maatschappelijke onrust over biomassa, windmolens en fijnstof. Dan hebben we het nog niet eens 
over de uitstoot van TATA in Wijk aan Zee, waar de provincie niet heeft gehandhaafd. Overheden en 
bedrijven zijn de afgelopen jaren gevoelig op de vingers getikt voor hun nalatigheden.



Wij willen als fractie voorkomen dat de raad in een situatie terecht komt dat we over een paar jaar 
spijt hebben van instemming met datacenters zonder dat duidelijke criteria zijn gehanteerd, en 
iedereen daar erg ongelukkig mee is. In onze vorige reactie pleitten we voor de vaststelling van 
gemeentelijk beleid voor de vestiging van datacenters. Inmiddels zijn we ervan overtuigd geraakt dat 
dat niet voldoende is. Er zal landelijke wet- en regelgeving moeten komen.  

Vandaar dat een en ander tot de volgende aanvullende vragen van onze fractie heeft geleid:

1. Wie is naar uw oordeel bevoegd gezag bij de afgifte van een Omgevingsvergunning voor een 
datacenter? Als dat de provincie is, op welke regels toetst die? Als dat de gemeente is, op 
welke regels toetst u?

2. Welke criteria hanteert de Omgevingsdienst Noordzeekanaalgebied bij de 
vergunningaanvraag voor een datacenter in haar gebied? Houdt die rekening met de 
Diemense opvattingen?

3. Bent u met ons van mening dat de vestiging van 70% van alle Nederlandse datacenters in 
Noord-Holland een onevenredig beslag legt op de ruimte, en daarmee een geldige reden kan 
zijn om een datacenter in Diemen te weigeren?

4. Bent u met ons van mening dat het ontbreken van nationale wet- en regelgeving voor 
datacenters de beoordeling van de vestiging van datacenters bemoeilijkt, omdat onduidelijk 
is waar iedereen zich aan te houden heeft? 

Met dank voor uw beantwoording en met vriendelijke groet,

Namens de gemeenteraadsfractie van de Ouderenpartij Diemen,

Evert den Heijer

Peter Prins


